
 
PROTOKÓŁ 

Z WIEJSKIEGO ZEBRANIA SOŁECTWA Nawra 
 
 Zebranie odbyło się w dniu 17 września 2019 r. o godz. 19:00 w świetlicy 
wiejskiej w Nawrze 
 
Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na 311 mieszkańców, w zebraniu udział 
brało 12 osób sołectwa, co stanowi mniej aniżeli 1/10 stałych mieszkańców. W związku 
z tym zebranie odbyło się w drugim terminie i zgodnie z § 16 pkt 5 Statutu Sołectwa 
jest ważne bez względu na liczbę obecnych na zebraniu.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
 
W zebraniu uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski  
- sołtys sołectwa Nawra Dariusz Grabowski 
- Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski 
- protokołujący zebranie pracownik Urzędu Gminy Agnieszka Pokojska  
            
Porządek zebrania: 
1) Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania. 
2) Uchwalenie przedsięwzięć do realizacji w ramach funduszu sołeckiego w 2020r.  
a) zgłoszenie propozycji przedsięwzięć, 
b) dyskusja, 
c) podjęcie uchwały.  
3) Zapytania i wnioski. 

  4) Zakończenie zebrania. 
   
Przebieg zebrania 
 
Ad 1 
Zebranie otworzył i prowadził Pan Sołtys Dariusz Grabowski wyznaczony przez Wójta 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie do prowadzenia zebrania wiejskiego. 
 
Prowadzący Pan Sołtys stwierdził, że zebranie odbywa się w drugim terminie dlatego, 
że uczestniczy w nim mniej niż 1/10 mieszkańców sołectwa. 
 
 
Przedstawił porządek zebrania, w brzmieniu jak wyżej. 
Nie zgłoszono dodatkowych punktów. 
Porządek zebrania został uchwalony jednogłośnie. 
 
Ad 2 

a) Fundusz Sołecki na 2020 rok wynosi 30 330,57 zł. 
Propozycje Rady Sołeckiej: 

- utrzymanie zieleni wokół świetlicy - 2 000 zł  
- zagospodarowanie placu przy świetlicy (wyłożenie kostki, postawienie wiaty,    
urządzenia siłowe) - 24 330,57 zł, 
- imprezy kulturalne - 3 000 zł 
- kserokopiarka w szkole w Skarlinie – 1 000 zł 



      b) dyskusja  
- na zebraniu złożono wniosek pisemny do rady sołeckiej o zrobienie boiska  
- zapytano o ławki na placu zabaw w Małej Nawrze. 
 Pana Przewodniczący poprosił o złożenie stosownego wniosku w przyszłym roku do 
Pana sołtysa w celu zaplanowania środków z funduszu sołeckiego. 
 
Po przeczytaniu i przegłosowaniu uchwały zebrania wiejskiego sołectwa Nawra w 
sprawie uchwalenia wniosku do Wójta Gminy i wskazania przedsięwzięć do realizacji 
w ramach Funduszu Sołeckiego w 2020 roku stwierdzono, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad 3 
 
Wójt przekazał ważne informacje dotyczące mieszkańców: 
- podziękowanie KGW i Nawiarenka za udział w dożynkach i pogratulowanie za zajęcie 
I miejsca w konkursie wieńców, 
- obowiązek zgłoszenia do Gminy ewidencji bezodpływowych zbiorników, bądź   
przydomowych oczyszczalni ścieków termin był do 15 sierpnia, 
- informacje z OPS o terminach dotyczące składania wniosków świadczeń: 
wychowawczego, 500 PLUS, Dobry Start 300 PLUS, świadczenia rodzinne i funduszu 
alimentacyjnego oraz stypendium szkolne, 
- odbyło się otwarcie Stacji Uzdatniania Wody i był dzień otwarty w Skarlinie, 
- zrobiony jest projekt oświetlenia w centrum miejscowości Nawra przy drodze 
powiatowej 
- chodnik, który jest częścią drogi powiatowej i zarządcą jest powiat, wniosek był 
składany kilkakrotnie i trzeba będzie go przebudować,  
 
- Mieszkańcy zapytali co z placem zabaw w Nawrze. 
 
Realizujemy plan nakreślony już kilka lat temu, żeby wybudować w każdej 
miejscowości plac zabaw, więc w Nawrze też. W przyszłym roku jest zaplanowana 
budowa placu zabaw w Nawrze, plan placu już jest. 
 
- Przed zebraniem wiejskim mieszkanka zgłaszała kwestię wymianę przystanku w 
Nawrze. 
 
Zgadzam się z tym, że należy wymienić przystanek, tym bardziej że wszędzie 
wymieniamy przystanki na przeszklone wiaty, ponieważ wtedy skala wandalizmu 
maleje. 
 
- Pan sołtys zapytał o autobus, który jeździ w Nawrze. Pracownik urzędu mówił, że 
będzie wywieszona informacja, o której przyjeżdża i odjeżdża autobus. Nie wiemy czy 
my możemy tym autobusem jechać, czy nie? Czy to jest tylko dla dzieci? 
 
Można kupić bilet, to jest dla wszystkich mieszkańców. Głównie jest dla dzieci, ale jak 
są wolne miejsca to można jechać. My jako Gmina mamy obowiązek dowożenia dzieci 
do szkoły podstawowej, a do szkół ponadpodstawowych obowiązek dowożenia ma 
powiat. Autobusu rejsowego nie ma, jest tylko autobus szkolny.  
 



- Mieszkanka zgłosiła, że tablice ogłoszeń w miejscowości Nawra świecą pustkami nie 
ma żadnych informacji gminnych, a w mieście na tablicach jest pełno. 
 
My trochę różnimy się od miasta, ponieważ u nas dystrybucja ogłoszeń jest 
realizowana przez sołtysów. A ja bym nie przeceniał znaczenia tych tablic ogłoszeń, 
ponieważ informacje są na stronie i internetowej i mediach społecznościowych. A to 
co Pan sołtys otrzyma z gminy to zawiesza na tablicach. 
 
- Przewodniczący podniósł temat nadania nazw ulic w Nawrze lub nowej numeracji. 
 
W tej sprawie należy zwołać osobne zebranie mieszkańców z sołtysem w celu podjęcia 
decyzji co dalej. 
 
- Pan Przewodniczący poprosił Pana Wójta, aby uwzględnił na etapie planowania 
budżetu na 2020 rok żeby plac zabaw powstał możliwie jak najszybciej wiosną, wtedy 
Pan sołtys będzie wiedział, jak rozplanować wydatki z funduszu sołeckiego, które 
zostały uchwalone na plac zabaw. 
 
 
Ad 4 
W związku z wyczerpaniem porządku, prowadzący zakończył wiejskie zebranie 
sołectwa Nawra.  
 
 
 
Protokołowała:                                                              Prowadzący zebrania: 
 
Agnieszka Pokojska              Sołtys Dariusz Grabowski 
 
 


